
 האמנם?

                        

           

          

          

 שגרה? מה עם קצת שגרה ונחת?

 
 

 עלון יחיעם
 

 

 

 תעוד רגע בחירות והארץ רותח

 האש מתלקחת? –האיום בגבולות   

 הכל עולה ומתייקר עכשיו המחירים?

 לא יעלה על גדותיוו שיבוא רק - גשםהו
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 סוף עונת הרחצה

הסתיימה בצורה שגרתית ללא אירועים יוצאי דופן ותקלות. להפך. ליקויים קטנים 

שנמצאו בראשית העונה תוקנו מיידית ונהנינו מאד מהתשתית הזו שעומדת 

 לרשתנו.

השנה שופצו המלתחות והקיוסק והוחלפה משאבה אחת במערכת הסינון וכמו כן 

 דור' במטרה לשמור על הגינון.נמשכה פעילות הגי

לקראת השנה הבאה נצטרך לעשות מספר פעולות בתחום חדר המשאבות, התקנת 

 מיכשור חדיש, על פי דרישות משרד הבריאות ועוד.

בריכה היא מתקן שיש לו בלאי קבוע גבוה והעלות הכללית השנתית של אחזקת 

הקיבוץ הוותיק והאגודה הבריכה, היא גבוהה מאד. ובסך הכל, שתי הזרועות ביחד, 

 הקהילתית, עמדנו בתקציבים.

 חשוב לציין, שבסך הכל, הקהילה נהנתה מבריכה נעימה, שקטה מפנקת. 

 

 

 פתיחת שנת הלימודים

השנה המצב התהפך. ממצב של נסיון מתמיד להעלות את מספר הילדים, נהיה 

 לאים.אתגר של מספר גבוה מאד של ילדים בחינוך הבלתי פורמאלי, בכל הגי

אתגר חיובי מעלה קשיים שאנחנו נדרשים למצוא להם פתרונות, בעיקר בגודל 

המבנים ותפעול כוח האדם. אפשרויות התנועה הכספית היא מאד מוגבלת ותלוית 

 העברת תשלומים של ההורים.

ו' ואנחנו מצליחים להפעיל את  –זו שנה שניה שיש לנו מרכזונים פעילים מא' 

 או.החינוך הקיבוצי במלו

קיימנו אסיפת הורים, שבה נשמע בחוזקה ובסגנון קשה, חוסר שביעות רצון גבוה 

 מהעלויות על אף המחמאות והתודות על פעילות הקיץ.

בעקבות הטענות שעלו, הקמנו צוות משותף של הנהלת האגודה, הנהלת החינוך 

 ונציגות הורים, למספר מפגשים מצוצמם לבדיקת הנושא.

באופן פתוח וכנה. אם נמצא שצריך וניתן לשנות את התמחור, אנחנו באים לבדיקה 

 נעשה זאת.

 אם נמצא איפה אפשר להוזיל, נוזיל.

 משולחנו של עידן רז
                                                                     מנהל אגודה קהילתית / ועד מקומי
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מאד מוגבלת ותלוית  התנועה הכספית בתוך התקציבים העומדים לרשותנו היא

 העברת תשלומי הורים.

ערכנו מפגשים אזוריים בשיתוף המחלקה לחינוך בלתי פורמאלי של המועצה, לצורך 

בדיקה מול קיבוצים אחרים והבנו שבסך הכל עם שינויים מקומיים קטנים, כולם 

 מתמודדים פחות או יותר עם אותם קשיים.

ת, קבוצה גדולה מאד מביעה אמון לצד קבוצת הורים שמביעה חוסר אמון במערכ

מלא במערכת, ילדים רבים נרשמים ונהנים ממרכזונים שעובדים שישה ימים 

    בשבוע.

אני קורא להורים לא לטלטל ייותר מידי את הספינה. ספינה שעוברת טלטלות 

קשות סופה לטבוע, לא לשפר את נסיעתה. אני קורא לכל ההורים להיות מאופקים 

 וסובלניים. 

קש מההורים להיות אחראים ולשמור על מרחב שמאפשר לצוות ולמדריכים מב

לתפקד וכן לכבד את הזמן החופשי שלהם בשעות אחה'צ והערב ולא לאפשר 

 לאווירה רעילה ומתלהמת להיכנס לשיח.

אנחנו ואנשי הצוות החינוכי פועלים בכנות אמיתית על מנת ליצור את המערכת 

ה שאנחנו מתמודדים תמיד עם משאב כלכלי חסר. הכי טובה ואיכותית, תוך ידיע

 החינוך הוא ליבת הפעילות של האגודה הקהילתית. 

 יש לציין בשמחה, שהשנה בגיל הרך אנחנו לא נתקלים בהורים שאינם משלמים.

 

 לגילי גלינדס

 על הובלת פעילות המרכזונים והנעורים בשנתיים האחרונות

 אנחנו מודים מכל הלב

 יינת!עשית עבודה מצו

 מאחלים לך לידה קלה, טובה ומלאת שמחה!

 כל טוב!

 מקהילת יחיעם

 
 (4)המשך בעמ' 
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 (3המשך מעמ'  –)משולחנו שך עידן 

 

  תחנות הסעה באזור ההרחבה 

בר בחינה בהתייעצות עם מהנדס המועצה, כדי לראות כיצד ניתן לשפר הנושא עו

 את נושא התחנה והבטיחות סביבה.

עד שיימצא פתרון מניח את הדעת, הוחלט שבשלב זה האוטובוס יסתובב במקום בו 

 עמדו המכולות של הקבלן, מקום שאינו דרך ולכן לא נמצאים בו ילדים.

אוטובוסים את הכניסה לתחנות ולא לעצור ההורים מתבקשים להקפיד לא לחסום ל

 במקביל אליהם.

 להיות אחראים על הגעתם הבטוחה של הילדים לאוטובוס.

אנחנו רוצים לעשות את הדברים מהר ככל האפשר, אבל יש לזכור שאנחנו נתונים 

 תחת רגולציה, תקנות וחוקים.

 

 

 מגרש הכדורגל

 העבודות עד סוכות.לא הצלחנו לעמוד ביעד שהצבנו לעצמנו, לבצע את 

ילדי הקיבוץ יצאו במחאה ופרסמו שלטי מחאה ואנחנו השבנו להם במלוא הכבוד 

 וההזדהות עם  אכזבתם.

 

 

המכרז נמצא אצל מספר קבלנים שאמורים להשיב עליו בימים הקרובים וברגע 

 שיוכרע המכרז נתחיל בעבודות.
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נעשים מאמצים רבים לבצע את העבודות המתוכננות ולצערי לא הצלחנו לבצע 

 אותן במועד.

מגרש הכדורגל עומד בראש סדר העדיפויות של תשתיות הספורט ואני משוכנע 

 יל.שממש בתקופת הזמן הקרובה, נתחדש במגרש כדורגל איכותי ופע

 

 

 

 ביטחון 

בעקבות ההתפתחויות הביטחוניות הכלליות בצפון, שלחה המועצה מכתב, בשיתוף 

הרבש"צים ואנשי הביטחון היישוביים, הכולל תרחיש ייחוס, ומתאר כיצד תיערך 

 המועצה אם וכאשר יתרחש וכן כיצד נדרש מהיישובים להיערך.

תפקידים מאויישים, יש לציין, שאנחנו עומדים בכל הדרישות היישוביות, ה

 המקלטים מוכנים וכו'.

בהתאם לדרישה, בהוראת מחלקת הביטחון של המועצה, אנחנו נערכים לעשות 

סקר אוכלוסין, על מנת לדעת בדיוק מי גר איפה. נפרסם את הפרטים בשבועות 

הקרובים ונעביר טופס מקוון שיתבקש למלא כל תושב ותושב. אנחנו מבקשים את 

 תושבי ודיירי המקום. שיתוף הפעולה של

 

 

 קומונה שינ'שינים

השנה קלטנו שבעה חבר'ה מסיימי יב', +שנשלחים על ידי התנועה הקיבוצית, 

לחיות ביחד בתנאי קומונה. הם מתגוררים בקיבוץ במשך שנה לפני הגיוס, במהלך 

היום הם עובדים בעבודות שונות, לצורך פרנסת הקומונה ובשעות שלאחר העבודה 

 ים בחינוך ובפעילויות חברתיות שונות.הם מתנדב

 

 

 תאורת חצר

בתאורת החצר לנורות  נורותההחלפת כל מבצע לאנו עומדים לקראת סיומו של 

 לד, לצורך חיסכון בעלויות.
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 חנם שללומש

 חקלאות

 קטיף

 החלה עונת הקטיפים גם באבוקדו וגם בבננות.

חקלאות יחיעם משווקת אבוקדו כמעט על פני כל השנה, בזכות זנים חדשים 

 שניטעו במהלך השנים האחרונות.

טון אבוקדו , שמשווקים  170 –מתחילת העונה החקלאית נקטפו עד כה, כ 

 במחירים טובים, מול שער האירו.

 זנים ראשונים נקטפו רק עבור השוק המקומי. האטינגר נשלח גם לייצוא.

 אנונה

קטיף האנונה החל בסוכות. נקטפו כעשרה טון, ושנמכרים במחירים טובים. היבול 

 השנה טוב.

 הידרופניה

 חברת שיווק.נעשים מאמצים לשיפור המחירים. יתכן שתוחלף 

 לול

 חל שיפור הן בתוצאות והן במחירים.

 בענף כולו יש שינויים כתוצאה משינוי חשיבה של מילואות.

 על אף הקשיים הרבים, הענף עדיין משאיר רווח.

 

 תיירות

נמצאים במו'מ די סופי לפני קבלת ההחלטה על התקשרות עם מפעיל משמעותי, על 

 על שני גופים מאד רציניים. ידי ועד ההנהלה ושיחת קיבוץ. מדובר

התוכנית היא שהפעילות תימשך בעיקר בתחום התיירות, כשהכוונה היא למזער את 

רמת האחריות והשותפות השוטפת, של הקיבוץ ורק להציע את המקום, הפסילטיס  

 והשירותים הנדרשים.

 

 

 משולחנם של

 מנהלת קהילה -אתי קלדס 

 יו"ר ומנהל קיבוץ –ירון פוקס 
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 השכרות 

בגלל ההשקעות ומצב השוק, יש תיאום ועידכון מתמיד של עלייה במחירי ההשכרה 

 וכן נוספים מקומות להשכרה כל הזמן.

 מבין הבתים הפרטיים יש יחידה אחת בלבד שאינה מושכרת.

מאפשר מגורים  מבנים שמצבם לא 3משרד השיכון אישר תקציב של שיפוץ עבור 

 מבחינית הקונסטרוקציה, שישופצו עבור משפחות של עולים.

לכשיהיו הבתים מוכנים, על הקיבוץ לתת דיור למשפחות העולים למשך שנתיים 

 ואחר כך המבנה עובר לרשות הקיבוץ.

דירות  שמהוות מחסנית קליטה, כאש ר דייריהן  3בעוד כחצי שנה מתפנות 

בתי הקבע שלהם וניתן יהיה להשכיר אותן למשפחות  הנוכחיים יסיימו את בניית

 משפחות של בנים. 5כמו כן גרות בשכירות  נקלטות, לקראת בניית קבע.

 

 תשתיות

הסתיים חלק ב' של שכונת הבנים. השתדלנו למזער את הפגיעה בעצים. הנושא 

 הבא שיובא לדיון ולאחר מכן לעבודה, הוא נושא מקומות החנייה.

 

 ותתוכניות עתידי

עוסקים בשני משאים ומתנים בשיתוף פעולה עם גורמים משמעותיים, אחד בתחום 

 החקלאי, אחד בתחום התעשייה הקלה.

 

 אזור תעשייה

פעילות הקמת האזור היא בידי המועצה. אנחנו נמצאים במו"מ עם קיבוץ סער על 

 דונם של שטחים חקלאיים. 300החלפת 

 

 וותיקים

 ה.נסגרה שנת פעילות מלאה ועשיר

 צטרפה לוועדה וקיבלה על עצמה מספר תפקידים.החגית בן חיים 

 9,000החודש תחל לפעול תוכנית לשנה הבאה. קיבלנו מהמועצה השתתפות בסך 

 השקלים שתוקצבו לפני הקורונה. 12,000שקל ומקווים לחזור אל הסכום של 

 (8)המשך בעמ' 
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 (7המשך מעמ'  –)משולחנם של אתי וירון 

 

 צוות צמיחה דמוגרפית –צמ"ד 

כחלק מתהליך הקליטה עלה הצורך להחליף את חברת האיבחונים. יצרנו קשר עם 

בים חברת "בהתאמה", מקיבוץ הגושרים, שמתמחה בקבלת חברים לקיבוצים ויישו

קהילתיים. עשינו עם מנהל החברה, זהר חיבלין ואחד הפסיכולוגים תהליך כדי 

 לבנות פוליגון יישובי.

העלינו את השאלות מה הם מאפיני היישוב, מה אנחנו מחפשים אצל הנקלט ומהם 

 הם הקווים האדומים, כדי ליצור מסמך שמאפיין את היישוב.

 העבודה כוללת איבחון, סיכום, המלצה.

השכרת דירות עברנו לעבוד עם החברה הזאת, כי להביא לשכלול מערך השכרת גם ב

 הדירות במטרה לאפשר בדיקה מירבית וצימצום המעידות.

 (15 )ראה ראיון נרחב עם עידית פוקס בנושא קליטה. עמ'

 

 תשלום קוני דירות בנושא תשתיות ופיתוח

של תשלום  בית יורשים שנמכר, מחייב בתשלום תשתיות. נעשה יישור קו

התשתיות בין קונים מחוץ לקיבוץ של בתים שאינם משוייכים, לבין מי שקונה 

 מיורשים.

 

 טלפונים נייחים

הצטברו קשיים ובעיות רבות בפעילות רשת הטלפונים הנייחים. לאחר בדיקה עם 

בזק, החברה המפעילה, התברר שאין באפשרותם לשפר את השירות ולכן נחתם עם 

לת מערכת הטלפונים הנייחים, כולל טיפול בתשתיות הישנות חברת פרטנר, להפע

 ובמרכזיית הטלפון.

חשיבות הטלפונים הנייחים, נוגעת הן לפעילות האינטרנט והן בחיבור הבתים 

 למוקד.

 

 סיבים אופטיים

 36נמצאים לקראת שלב נוסף של הנחת סיבים אופטיים. עד כה הוכנסו למערכת 

 חתימה על קטע נוסף. יחידות דיוור  ועומדים לקראת
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 מחסום כביש בדרך לבריכה

בעקבות פניות לאפשר לכל תושבי הקיבוץ שימוש בקוד של המחסום לצורך 

המחסום התקבלה על ידי ועדת פתיחתו, מסרו המנהלים כי ההחלטה על הצבת 

בטיחות בימי הפעילות של טבע, על מנת למנוע מעבר של אוטובוסים ורכבים זרים 

 בכביש.

גם היום הם חושבים שמעבר רכבים בכביש מהווה סכנה בטיחותית ואינם 

 מעוניינים לאפשר בו שימוש של כלל החברים והתושבים.

 בעלי רכבים ימשיכו לנסוע מסביב.לצד המחסום ניתן לעבור ברגל, או בקלנועית ו

 

 בריאות

 מרפאת שיניים

יש שיפור יפה בפעילות של מרפאת השיניים. עולה הביקוש בטיפולים יותר 

 מורכבים ופועלים כל הזמן על שיפור השירות.

 רכזת שטח

שביעות הרצון מפעילותה של הדס הספל גבוהה מאד ושיתוף הפעולה עם מוסדות 

 הבריאות גבוה.

 

 סיעודיהבית ה

מנסים כל הזמן לקלוט דיירים מבחוץ. מאחר שזהו בית משפחתי, עלות השהייה 

במקום גבוהה מאד ולכן קשה לקלוט אנשים. חשוב מאד לשמר את פעילותו ולכן 

גם חברים שאינם מגיעים לבית באופן מלא, על פי רצונם, מקבלים מהצוות את כל 

 השירותים הנדרשים בביתם.

 

 תקציב קהילה

ים את סבב הפגישות עם מנהלי הענפים ובעלי התפקידים להכנת התקציב מתחיל

 לשנה הבאה.
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 הגיל הרך

 שנת הלימודים החלה בשמחה.

 ילדים. 90 בהם מתחנכיםארבעה גנים, ה החינוך פועלים גם השנבמסגרת 

 , הכינו יין מרימונים, בנו סוכותוהמועדים את כל החגיםבגנים ציינו מהלך החגים  ב

 .וחגגו

 

 
 ילדי גן אנקור בונים סוכה עם ההורים                         

 

 

 חינוך

 וגילישל סנדי  ןמשולחנ
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 ילדי הגנים זמיר ודרור בסוכה שהקימו עם השינ"שינים            

, מהנה טובה ת שגרהמאחלים שנאנו עכשיו בשעה טובה מתחילה השגרה הארוכה ו

 לכולם.ובטוחה, 

 

 פעילות המרכזונים בתקופת החגים והחופשים

ערכו טקסי וברכות לכל הענפים בקיבוץ זונים ילדי המרככתבו וחילקו בראש השנה 

 חג.

בשיתוף עם ארבעת המינים וכה מחוץ למרכזון, עשו פעילויות שני המרכזונים בנו ס

 ההורים.

 בסוכות הפרטיות את חבריהם.באופן יזום ילדים אירחו 

קריירה עם ההורים. אירחו בסוכה את ההורים שסיפרו על  םמרכזון תמר עשו יו

 תם.עיסוקם ועבוד

 (12)המשך בעמ' 
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 (11המשך מעמ'  –)חינוך 

 
 ילדי מרכזון שקד מברכים

 

 
 ילדי מרכזון תמר מרימים כוסית

 

 

 יתות בטאבון ובילו בחיק הטבע.פ הכינושני המרכזונים ערכו יום משותף ביער בגן, 

המדריך האגדי, אלכסיי, שעשה סיבוב קצר בהייטיק, הבין שהוא איש חינוך 

 ולשמחתנו, חזר אלינו למרכזון שקד.

 החופש המוצל והנחמד הסתיים ואנחנו מצפים להיכנס לשגרה של שנת לימודים

 שוטפת.ב
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 נעורים

 התחלנו את השנה עם עדן ובן פרינגל שהצטרף אל עדן בהדרכה.

החופש הגיע חיים בנימין לפגישה עם הנעורים והעביר להם שיחה והרצאה במהלך 

 על השירות המעניין שלו במשטרת ישראל.

 
 

ש יצאו לפעילות שיא "בסופות ערב משותפת בחופש הכינו הנערים ארוחעוד 

 לייזרטאג.

 
 (14)המשך בעמ' 
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 (13המשך מעמ'  –)חינוך 

 

י פעילות מנסים לייצר שגרה והנחלת כללים ואופנעם החזרה לשנת הלימודים 

 והתנהגות.

 הפעילות עבור הנעורים מתקיימת בעיקר בשעות אחר הצהריים.

, יבוש קבוצתי, פיתוח איריות אישיתבשגרה נעסוק בחיזוק הקשרים האישיים, ג

 ועוד. הילהה לקרהתנדבות ועז

 

 נפרדים מגילי

גילי, שריכזה את פעילות המרכזונים והנעורים מסיימת את עבודתה ומתכוננת 

חיה עצמון ממושב חוסן נכנסת בהדרגה כמחליפתה של גילי, במסגרת . ללידה

 חפיפה ארוכה ויסודית, שתבטיח למידת תפקיד מקיפה ועמוקה.

על הקשיים ועל , גדולה, על ההזדמנות, על החוויותמבקשת לומר תודה  גילי

 הלמידה.

מה ה מאמינה שצריך להילחם ולשמור על החינוך הבלתי פורמאלי בקהילה, גם כי ז

בקצה רואים את הילדים. כקבוצה כי שמבדיל אותנו ממקומות אחרים וגם 

  וכיחידים.

, איכותי, יציב וזו מתנה עיש פה צוות קבו מה שקורה ביחיעם זה לא מובן מאליו.

 גדולה.

 יב'. –ילדים, מא'  120 –במערכת החינוך הבלתי פורמאלי, משתתפים בפעילות כ 

 יכות.זה הרבה מאד וזה מעיד על הא

 שהיו איתי תמיד לאורך הדרך. ,תודה גדולה לסנדי ועידן

 הפרידות עוד יימשכו...
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 רכזת צמ"ד וועדת קבלהפוקס, ראיון עם עידית 

 

מזה שנים וועדת קבלה צמ"ד )צמיחה דמוגרפית( עידית פוקס, רכזת 

 מסכמת תקופה של קליטה מוגברת ,תרבו

 

קליטת חברים חדשים בכלל ובני קיבוץ בפרט, הוא נושא שעומד על הפרק בקיבוץ 

 . 2000מאז שהחל תהליך ההפרטה, בשנת 

ך הבנה כללית בתנועה ולקראת ההחלטה על 'היום הקובע' ומת 2004בשנת 

 זהו קו פרשת מים בנושא סימון נחלות ומגרשים לבנייה, הצטרף קיבוץש ,הקיבוצית

לתהליך מואץ שהתקיים בקיבוצים רבים ומיהר לקבל בנים רבים, שרצו בכך,  יחיעם

 .במעמד חדש, חברים בעצמאות כלכלית

איפשר לבנים להמשיך בחייהם באשר הם, ולהצטרף לחיים בקיבוץ  המעמד הזה

 אותם הכלכלית.בזמנם ותוך שמירה על עצמ

עם השנים התקבע המושג והמעמד וכל הנקלטים ביחיעם, מאז ועד היום, הם 

 חברים בעצמאות כלכלית.

חברים בעצמאות כלכלית הם חברי אגש"ח )אגודה שיתופית חקלאית( ללא קשר 

 כים רק לחברי הקיבוץ הוותיק.ילפרנסה ולנכסי הקיבוץ, ששי

 

 ?קבלהל בין צמ"ד לבין ועדת עידית, תעשי לנו בבקשה סדר. מה ההבד

"צמ"ד כשמו כן הוא, צוות צמיחה דמוגרפית, שעוסק בעניינים העקרוניים של 

 מדיניות הקליטה והגדילה של יחיעם, על פי החלטות הקיבוץ.

 החזרת בנים.  ,באופן מוצהר , היתה2004 –, שהחל את פעילותו ב המטרה של צמד

והמתנדבים, הבנו שצריך משפחות  כשהתחלנו לקלוט את הבנים בשכונת הבננה

צעירות עם ילדים, כי אחד הדברים החשובים לנקלטים הוא החינוך ובקיבוץ הוותיק 

היו אז מעט מאד ילדים. היינו צריכים להבין מחדש איזו אוכלוסיה אנחנו רוצים. 

עם  עוליםדינמיים שמשתנים תוך כדי תנועה, ש בתהליכיםבנוסף, צמ"ד עוסק גם 

 החיים. מביאיםש שינוייםה

 (16)המשך בעמ' 
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 (15המשך מעמ'  –)ראיון עם עידית  

 

ועדת הקבלה היא גוף שתומך בהחלטות צמ"ד ומוציא אותן לפועל על ידי בחירת 

המתאימים ליחיעם, במיוחד כאשר מדובר באנשים שבאים מבחוץ המועמדים 

 ואיננו מכירים אותם".

 

הכוונה היתה קליטת מספר גבוה מאד של משפחות בנים, בפועל, זה נעצר בשלב 

 מסוים. מה קרה?

בני הקיבוץ ל שלחנו לכ 18מתוך כוונה להזמין את כל הבנים שהיו אז מעל גיל "

תם להירשם לחברות בקיבוץ לפני היום הקובע. המזמין או בארץ ובעולם מכתב

באיזה מעמד הם רוצים לבוא, האם כחברים מלאים או כחברים שאלנו במכתב 

 רובם ככולם ביקשו שלא להתקבל לחברות מלאה בקיבוץ. בעצמאות כלכלית.

בעקבות תהליך זה הגיעה לקיבוץ קבוצת בנים שהחליטה להצטרף אלינו ולבנות 

 כאן את ביתם.

של מספר משפחות נוספות ת מאמצים לקלוט בנים נוספים הגיעו בהמשך בעקבו

הקמת ההרחבה נתנה תשובה לבעיית מיעוט הילדים, גם עבור הבנים  ונכדים.בנים 

ועוד  משפחות של בנים / נכדים חוזרים. 24 - ביחיעם כ יש נכון להיוםשרצו לחזור. 

ברים בעצמאות כלכלית, בנים / נכדים, שחיים ביחיעם בשכירות, ואינם ח 24כ 

 ".. נכון, רצינו שיבואו יותר, זה לא קרהחלקם מעוניינים להתקבל

 

 ?קבלהמה תפקידה של ועדת 

ליצור מול מכון האיבחון את התמהיל של  ,ביחד עם צמ"דשל ועדת קבלה,  תפקידה

 המשפחה שבה אנחנו מעוניינים.

על סמך קניית בית  רק כחברים בעצמאות כלכלית אנשים יכולים להתקבל לקיבוץ

בנוי, או בניית בית חדש. היום הולכת ומתרחבת התופעה של מכירת בתי יורשים, 

 מה שמגדיל את האפשרויות.

מכירת בתים  ,מאחר שאנחנו לא יישוב בקו עימותשלצערנו גילינו תוך כדי תנועה, 

. לכן הוחלט בשלב במיסוי מאד גבוה מטעם המדינה כהשאינם משוייכים, כרו

החלטנו ם שלא למכור יותר בתים כאלה, אלא להשתמש בהם כבתים להשכרה. מסוי

ממליצים מאד , כי על ירושה אין מיסוי ואנחנו להתמקד יותר במכירת בתי יורשים

 , או בית חדש בשלב ד'.לנקלטים, בנים, או אנשים מבחוץ לקנות בתי יורשים
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כשהתחלנו לבנות את שלב ד' שבונה עכשיו תקומה, דרשנו מהם לקבל מחיר אחר 

שלחנו לכל הבנים מכתבים בעניין והזמנו עבור בני הקיבוץ שירצו לבנות במקום. 

היו מעוניינים ולכן מרבית הבנים שאליהם פנינו לא אותם להצטרף לפרויקט אולם 

 רוב המתאכלסים בשכונה הם אנשים מבחוץ".

 

 מי המשפחות שמגיעות הנה ואיך הן מגיעות?

"אנשים שמגיעים היום הם בעיקר אנשים שהגיעו דרך תקומה, או כאלה שהתעניינו 

 בתנועה הקיבוצית והופנו אלינו ויש גם אלה שמגיעים במסגרת חבר מביא חבר.

ה ראשונית של כל משפחה לחוד עם עידן, עם סנדי ואיתי. בדרך כלל נערכת פגיש

אם אנחנו מתרשמים שמדובר במשפחה שכל עניינה הוא נדל'ן, אנחנו מנפים 

 מיידית.

 במידה והמשפחה נראית לנו מתאימה, נמשך התהליך.

, לאחר שהם ממלאים טפסי היכרות ועוד, מתקיימת פגישה עם ועדת קבלה

 ת.לפחו חברי ועדה 3בהשתתפות 

המשפחה נשלחת לאיבחון כלכלי וחברתי. כמובן שכל מועמד חייב להיות בהמשך 

על מנת שלא יקרה בעתיד שנצטרך לשלם פנסיה  בעל תוכנית צבירת פנסיה

 לאנשים שלא הפקידו.

. חברי קלדס עידן ואתי ת אתכולל, הועדת קבלה רחבה נפגשתעם קבלת התוצאות 

אנשים שכבר נפגשו עימם וכן מהתוצאות מידע לגבי כל זוג, מההוועדה מקבלים 

 שהעלו האבחונים )הם אינם קוראים את האבחונים, היות והם סודיים(.

 עדה הרחבה משקללת את כל הנתונים ומחליטה אם להמשיך את התהליך.והו

התקדמות התהליך כוללת את כל ענייני החתימות הטכניות מול הקיבוץ, אופני 

 תשלום וכו'.

יחת קיבוץ, מה שלא התאפשר בימי הקורונה וצריך להתחדש אחר כך מגיעים לש

 עכשיו.

כדי  עד בניית ביתם אנחנו מאד מעודדים את הנקלטים לגור פה בשכירות

ולשם כך הקמנו 'מחסנית קליטה', בתים שמיועדים להשכרה  להתאקלם ולהכיר

 למשפחות לטווחים קצרים.

 (18)המשך בעמ' 
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 (17המשך מעמ'  –)ראיון עם עידית  

 

 

 איפה עומד איכלוס שלב ד'?

"כל תושבי שלב ד' הם אנשים שהתקבלו לחברות בעצמאות כלכלית. אחרי 

בתים  5ך בנייה. בתים כבר בתהלי 3שהתגברנו על הרבה קשיים מול תקומה, 

 .משפחתו של ליאור גלרטבית מצויים בשלב של אישורים במינהל ובמועצה ביניהם 

איבחונים ואנחנו מחכים לקבלת התוצאות. נמצאות בשלב של מספר משפחות 

 בתים סך הכל, כך שהרבה עבודה עוד לפנינו. 26השכונה מתוכננת ל 

 ם מיורשים.לחברות קבוצה של משפחות שקנו בתי הבמקביל התקבל

חשוב לציין, שאנחנו נפגשים עם הרבה יותר משפחות מאשר אנחנו קולטים, נעשית 

עבודה מאד קשה, אינטסיבית ומעניינת ואנחנו מאד מקפידים לעשות את הטוב 

 ."ביותר עבור היישוב

 

 

 תבחזרה לנושא קליטת הבנים ומעמדם של הנקלטים. האם אין חשש שאי קבל

ביא לסופו של הקיבוץ הוותיק ותגובת המינהל והממשלה נקלטים לחברות מלאה, ת

 בהתאם?

שם לפניו "הצוות האסטרטגי, שהחל לעבוד עוד לפני הקורונה ושצמ"ד צורף אליו, 

מספר נושאים שיש לטפל בהם, כולל נושא קליטת בנים והסדרת המעמדות בקיבוץ. 

על מנת הגנה, הגיע למסקנה שקודם כל צריך לעסוק בהקמת קרנות סיעוד והצוות  

לסגור את הפרצות בנושאי הפנסיה, הסיעוד, עתיד הנכסים וכו'. ברור שלאחר 

השלמת הטיפול בנושאים אלה, יהיה צורך לעסוק בשאלת מספר החברים 

 והסטאטוסים השונים.

ך הזמן, להגיע אל בני הקיבוץ שבחוץ. ניסינו לקיים פגישות ראנחנו מנסים לכל או

. כל מאמץ אנו עושיםזמנה. עם אלה שרצו, נפגשנו שוב. עם בנים, מעטים נענו לה

מספר פעמים, כשהיה נחוץ, אפילו בשבתות. מסיבות עם משפחות מסוימות נפגשנו 

האם  שונות, הדברים לא הגיעו לכלל מימוש. אנחנו כן מתקשרים שוב, מנסים לברר

  חל שינוי בהחלטות.

 בעקבות הקורונה חזרו מספר בנים לגור ביחיעם ואנו מקבלים אותם בברכה".
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 הירהורים על דמוגרפיה

 

 הבאות דמוגרפיה יחיעמית לקראת השנים

 31.12.2021 –ביחיעם, ב וסין הנמצאים כלנתונים לקוחים מרישומי האוה

 השינויים מאז הם שוליים, בעיקר באוכלוסיה הזמנית ובמספר הילדים.סביר ש

יטות שונות ולצרכים שונים, דבר שבוודאי נעשה אפשר לנתח את הנתונים בש

 ומצוי בצוות הקליטה של יחיעם.

מתוכם הם חברי הקיבוץ  100 –כ  נפש. 780 –כ  היישוב יחיעם של היוםן מונה

נפשות הנוספות, ה 680נים. ופן טבעי עם השצה שהולכת ופוחתת באותיק, קבוהו

בוגרים +  380 –בחלוקה כללית מדובר ב  שנה. 20 –מזה כ טה במקום, הם סך הקלי

חברים  70ילדים. האוכלוסיה הבוגרת במניין הזה, מחולקת לקבוצות משנה:  3400

שוכרי דירות  90נספחים ושונים,  70רחבה, תושבי הה 150בעצמאות כלכלית, 

תלך... תשתנה... ותגדל בעתיד, ה זמניים. מטבע הדברים, האוכלוסיה הזאת בכללות

 ר של הקיבוץ.בהתאם לתוכניות המתא

 א לפי תאריכי לידה(,לנתונים ות מפורטת יותר )לפי שקדותמזו התמונה הכללית. ה

 –נפש  103: סה"כ במדויק, חברי הקיבוץ, מספקת את הנתונים הבאים 100בקבוצת 

קים לו )שלומית וילמוש , או נוש90מעל גיל  10 –חברים. מתוכם כ  50חברות,  53

 שנים, כל 5בעוד  ,2027 –,  ב 67בהנחה שגיל הפנסיה הכללי הוא נת השבט(. היא זק

יהיו גמלאים.  (,, הצעירים בחבורהיטניהחברים, להוציא שניים )בני אומנסקי וינקי ל

מהם יהיו  10 -חברים,  כ 80 –שנה יהיו כאן כ על פי מדד תוחלת החיים, באותה 

 +.90 / 90 –בני כ 

ו פרשת ק שהוא לעצמו אינו מחייב הפסקת עבודה, אך ברור כש כידוע, גיל הפנסייה

 10בכל ההקשרים. מה יהיה כאן בעוד  המקובל ביכולת העבודה והניהולהדרכים 

  ?2032 –שנים, ב 

יבוץ, שכמחיצתם חברי ק 50-60 –שוט מלמד, שיהיו כ אין נביא בעירו, אך חישוב פ

אם לא תהיה  של המאה הקודמת. 50 –חציתם ילידי שנות ה ומ 40 –ילידי שנות ה 

העמודה של הקיבוץ הוותיק תעלם ממרשם התושבים ך, יהפתעה רבתי בתהל

 176( גם "עתיד יחיעם" ויהפוך להיות עבר, המונה סה"כ ?) ה "יעלם"המקומי. אית

יו והרכבו של היישוב יחיעם ייקבעו נפטרים ז"ל(. אופ 73חברים חיים +  103שמות )

 ם החדשים. אין טעם ואין סיכוי להכתיב ולקבוע להם.על ידי המתיישבי

  (20)המשך בעמ' 
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 (19מעמ' המשך  –)דמוגרפיה 

 

 חדש לטוב )?( ולרע. ה נסגרת. החל כאן סיפורצריך להודות: הבסטה הישנ

יש ודאי כאלה השמחים לה ויש עצובה ומאכזבת.   לי אישית, התחזית הזאת

.. וההיסטוריה ישלון למופת".ו בקיומו של ה"אי כמקבלים את הדין. ביחיעם נכשלנה

 ושלים.תשפוט... בתקווה שאכן יהיו שופטים ויהיו היסטוריונים ביר

 בברכת בריאות לכולם,

 ריואש תדמו

 2022אוגוסט, 

 

 *~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~*~* 

 

 

 

 דמוגרפיה יחיעמית ומשמעותה

 

על המצב הדמוגרפי ביחיעם ושאל את  לפני כמה שבועות פרסם יואש כתבה

 ?"2032-שנים, ב 10השאלה "מה יהיה בעוד 

 

 התמונה המתקבלת מהנתונים ממחישה מאוד את התהליך העובר על הקיבוץ.

 הקיבוץ הוותיק הולך ומזדקן, הולך ונעלם, וקיבוץ חדש, אחר, צומח תחתיו.

יפותיהם. לפעמים הקיבוץ הזה מתאים לחברים החדשים והם יבנו אותו על פי שא

אני שומע שברצונם לשמר תכונות מסוימות של הקיבוץ הוותיק )הסולידריות, 

אמצעית ועוד( ואשמח אם הם ימצאו את הדרך לכך. אבל -התרבות, האווירה הבלתי

כפי שכותב יואש "אין טעם ואין סיכוי להכתיב ולקבוע להם". הייתי מוסיף "גם אין 

 ואין הצדקה לפעול להמשכיותם.   סיבה". החלומות שלנו היו שלנו

אבל יבוא זמן והקיבוץ הוותיק יצטרך להפוך את המעמד של חברות בעצמאות 

על פי רשם האגודות( לחברות מלאה. החברים  –כלכלית )מצב שאמור להיות זמני 

 ז"א –בעצמאות כלכלית של היום יהיו חברים מלאים באגודה השיתופית "קיבוץ" 

  ה שיישאר מנכסי הקיבוץ, שטח הקיבוץ, מבני הציבור, מבנייקבלו לאחריותם את מ
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 כדי להמשיך להיות אגודה חקלאית. ,המשק ואולי ענף חקלאי כלשהו

אך העיקר שהם יוכלו להיות חלק ממוסדות הקיבוץ, מהמזכירות, מהניהול הכלכלי, 

 ממוסדות הבריאות והרווחה ויוכלו לעצב אותם על פי הבנתם.

כך שהרבה נכסים כלכליים לא  ,לות האגודה השיתופיתהמפעל בדרך לצאת מבע

 יישארו שם.

יום זה יבוא כאשר חברי הקיבוץ הוותיק ירגישו מספיק בטוחים בכלכלת עתידם 

 ולא יפחדו עוד מהשתלטות "עוינת" על נכסי הקיבוץ.

"עתיד יחיעם" ימשיך להתקיים לטובת היורשים שימשיכו להיות חברים באגודה 

 הזו.

צב והאכזבות" אני נזכר בתובנה שסיפר פעם יעקב רכבי בראיון איתו: הוא לגבי ה"ע

אמר שהקיבוץ כפי שחלמו עליו בתחילת הדרך היה בנוי על כך שיווצר "אדם חדש", 

שבחברה השיתופית והשוויונית החברים יתנהגו אחרת, יפעלו אחרת, יחשבו אחרת. 

למרות  -נטריות שלו כאשר הוא הבין שהאדם נשאר אדם, עם החולשות והאגוצ

 הוא הבין שאין לקיבוץ סיכוי. -המסגרת השיתופית 

אני מעריך שההיסטוריונים יסכמו שהקיבוץ השיתופי מילא תפקיד מאוד חשוב 

בתקופתו, הוא תרם המון לחברה הישראלית, אבל לא היה לו סיכוי לאורך זמן, 

 בעיקר בחברת השפע, חברה טכנולוגית ומפותחת.

כישלון למופת" כי הוא הצליח להמציא את עצמו מחדש אחרי -איהקיבוץ נשאר "

 שהשיטה הישנה הביאה לקריסתו.

והיה לנו מזל  –על הטוב והרע שבו  –אנחנו, זכינו לחיות את הקיבוץ השיתופי 

 גדול.

 אורי וובר

 2022 אוקטובר
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  טורניר הכדורגל

עשרות רבות  .פעם השניה בשיתוף געתוןזו הלזכר הנופלים נערך טורניר הכדורגל 

לחוויית כדורגל מלאת  ,אוויר אירופאיהגיעו במזג של שחקנים ובני משפחתם 

  .אמוציות

 
 

אך גם לא סיימנו עם פציעות וכלל  ,אף קבוצה מיחיעם לא הגיעה לגמר ,לצערנו

 השחקנים חזרו לביתם בריאים.

  :סיכם ,קפטן קבוצת בני יהודה יחיעם ,רומן סקריפקין

רווח "החיים הם משחק של סנטימטרים. כך גם הכדורגל. כי בחיים, כמו בכדורגל, מ

 וזה כבר לא אפשרי" ,הטעות הוא כה קטן. איחור של חצי צעד, או צעד מוקדם יותר

 )אל פאצ'ינו, מתוך "יום ראשון הגדול"(
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לחודש למגרש המופלא )בקרוב  15-י מאות צופים היו נשואות ביום שבת היעינ

אצלנו?( בקיבוץ געתון, שם עלו מיטב כוכבי הכדורגל המקומיים להתחרות בטורניר 

 סוכות השנתי לזכר הנופלים.

 .סטארז של יחיעם וגעתון דקבוצות מקומיות שהורכבו מהאול 10

 
 

אווירה מופלאה, נקניקיות, בירות, קהל נלהב של מאות צופים במגרש ומיליונים 

שצפו בטלוויזיה נהנו ממשחקים מותחים, שערים מופלאים וקרבות שהכריעו עלייה 

 עד שנייה משריקת הסיום. 

בוצות יחיעם, ששיחקו בנחישות ובהקרבה עילאית לא הצליחו לעבור מעבר לחצי ק

הגמר והשאירו את הגמר לדרבי מקומי. נשארנו עם המחמאות אך עם תחושת 

 שנשטפה ברגע שהכנסנו בירה ונקניקייה לפה. ,חמיצות קלה

 קבוצת "אריות יחיעם" רוצה להודות לרז דגן, למארגנים ולכל מי שנטל חלק בהפקת

 עות. טורניר משובח לכל הד

 (24)המשך בעמ' 
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 (23מעמ' שך המ –)תרבות 

 

תודה מיוחדת לקהל המדהים שלנו שמלווה אותנו בכשלונות ובכשלונות. נחזור 

 חזקים יותר בשנה הבאה ונחזיר את הגביע ליחיעם!

כיבדה בנוכחותה  ,שהגיעה ,תודה רבה למשתתפים הרבים ולשלומית וילמוש

 .והעניקה את הגביע לקבוצה המנצחת

 
 תגידו כן לכדורגל הוגן.""

 

 עפיפוניאדה 

 עפיפונים רבים צבעו את שמי יחיעם בצהרי חג שני של סוכות 

 .באירוע עפיפוניאדה מרשים ומהנה

 
         ההכנות                       
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 שהרקיע שחקים.  ,בלט ביכולות האוירודינמיות העפיפון של קארן הלוי ובנה לירי

 
 

  ,תודה רבה לצוות המארגן

 אורי טל, רונן עופר, איתי גבינט, ושי רוזנברג על התמיכה הטכנית.

 

 

 
 (26)המשך בעמ' 
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 (25מעמ' שך המ –)תרבות 

 

 ובהמשך...

 עם מפגשי תרבות מותאמי קור עם סיום הקיץ התחלנו את ההכנות לקראת החורף 

 

 סדרת מפגשים מעניינים וערבי מרק מחממים  -קתדרה בקיבוץ  -

      
 

 כמובן חג קיבוץ  -

 

 משחקי המונדיאל על מסך ענק צפייה משותפת ב -

 

 חנוכה -

 
 

 צרו קשר עם רז דגן ומהרו להשתבץ בצוותי האירועים 

 המקומות מוגבל  פרמס

  ,ו חורף מהנהמחכה לנ

 ,שלכם ובשבילכם

 רז
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 לשירי ועופר דיין  
 להולדת 
 אריאל

  אחות לאביגיל,  דניאל ואיילה 
 הרבה שמחה ואהבה

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 לשמוליק ואנה ויסמן

 להולדת 

 גפן 

 אחות ליובל ונטע

 חתנ, בריאות ושמחהרב 

 

 

 לסבים אביבה ומוקי ויינברגר
 להורים שלי וצביקה

 להולדת 
 מיכאל

 אח להלל ואלי
 ולילות רגועים בריאות נחת

 

 

 

  

 

  עינת בן חמו 
 ובני המשפחה

 משתתפים בצער
 על מות 

 האב
 מאיר רוימי ז"ל

 לחברתנו
 יהודית גור

 וכל בני המשפחה
 תנחומים על מות 

 אמך
 ריין זיתון ז"ל

 



                                                                                                     

 להצטרף לאחד מהחוגים המתקיימים ביחיעם

 

 

                                   

 

 

 כמו כן מתקיימים אימונים מגוונים בחדר הפעילות עם אלה הרשקו וקטיה. 

 

 

 0523750085איתי  -לפרטים נוספים 
 אפשר להגיע לשיעור ניסיון* 
 הרשמה באתר המתנ"ס* 
 מחכים לכם/ן* 

 

 
 

 הזדמנות טובה - לאחר החגים

 ום ראשון י 

 כדורגל לילדי גן עד א חוג 
 

 ום שישי י 

          שיעורי טניס למבוגרים 

 וילדים

חוג אופניים לילדים  -ום שני י 

 ונוער

 

 שיעורי גיטרה  -ום שלישי י 

 נועם עם
 

 

 ום שני  י 

היפ הופ לגילאי גן 
 ועד ג

 

 

 ום חמישי י 
קנפו ג'יטסו בחדר 

 הפעילות
 

 | rutcohen@yechiam.org.il   | 0523750050 עורכת: רותי כהן

0523750050                  


